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ДОЛУЧАЙТЕСЬ  
ДО ОБГОВОРЕННЯ
Будь-який матеріал номера можна обго-
ворити на нашому сайті www.psv.org.ua

Григорій Осовий: «Ми щиро віримо в те, що й нинішні першокурсники, 
й ті, хто продовжує навчання в Академії, будуть саме тим ресурсом, 
який виведе нашу країну на якісно новий етап розвитку»         .03

ПОЗИЦІЯ ПРОФСПІЛОК | 
30 серпня очільник Уряду 
Арсеній Яценюк у програмі 
«10 хвилин з Прем’єр-мініст-
ром» заявив про необхід-
ність посилення відповідаль-
ності роботодавців за неви-
плату заробітної плати і за-
кликав профспілки допомог-
ти стягнути заборгованість та 
підтримати позицію щодо 
збільшення мінімальної 
зарплати, соціальних стан-
дартів і пенсій. 

ПРОФСПІЛКОВИЙ КЛУБ | 
Відбулося третє засідання 
профспілкового клубу «Нове 
бачення»: на порядку ден-
ному – мотивація профспіл-
кового членства.

НА МІЖНАРОДНОМУ РІВНІ | 
21 серпня відбувся круглий 
стіл Профспілки працівників 
будівництва і промисловості 
будівельних матеріалів Укра-
їни в рамках Місії солідар-
ності Інтернаціоналу буді-
вельників і дерево оброб-
ників (BWI), до складу якого 
входить українська проф-
спілка.

КОРОТКО

.02

.05

.04

ТЕМА НОМЕРА | НОВИЙ НАВЧАЛЬНИЙ РІК. ЯКИМ ВІН БУДЕ?

 ГАЗЕТА ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФЕСІЙНИХ СПІЛОК УКРАЇНИ

Українські школярі розпочали новий навчаль-
ний рік. Яким він буде? Які нововведення слід 
очікувати учням у новому навчальному році? 
Чи вистачить на всіх задекларованих безплат-

них підручників? Та чи оговтаються батьки від 
матеріальних витрат, зібравши до школи пер-
шокласника? Про це і не тільки – у «Проф-
спілкових вістях».

РЕКВІЗИТИ:
БФ ВІДРОДЖЕННЯ 
 БУДИНКУ ПРОФСПІЛОК
ЄДРПОУ 39194889,
Р/Р 26009010079751  
В АТ УКРЕКСІМБАНК   
М. КИЄВА,   
МФО 322313

Підтримай профспілки,  
які  захищають тебе

ДЗВОНИК НА ПЕРШИЙ 
УРОК ПРОЛУНАВ

www.psv.org.ua

.08

УВАГА!!! 
З 10 серпня по 7 вересня 2015 року 
на офіційному веб-порталі ФПУ 

проводиться електронне 
ПРОФСПІЛКОВЕ ГОЛОСУВАННЯ  
щодо розміру мінімальної 
заробітної плати на 2016 рік. 

Просимо взяти участь у голосуванні.
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ПОЗИЦІЯ ПРОФСПІЛОК

ПРОФСПІЛКИ ЗАВЖДИ БУЛИ 
ТА ЗАЛИШАЮТЬСЯ НА БОЦІ 
ТРУДОВОЇ ЛЮДИНИ.  
УРЯД ПРИЄДНУЄТЬСЯ

ЯК ПОВІДОМЛЯЄ ПРЕС-ЦЕНТР 
ФПУ,

ПРИВІТАННЯ

ВІТАЄМО З ДНЕМ ЗНАНЬ!

30 СЕРПНЯ  ДЕНЬ ШАХТАРЯ

29 СЕРПНЯ  ДЕНЬ АВІАЦІЇ 
УКРАЇНИ

30 серпня очільник Уряду Арсеній Яценюк у програмі «10 хвилин з Прем’єр-
міністром» заявив про необхідність посилення відповідальності роботодавців 
за невиплату заробітної плати і закликав профспілки допомогти стягнути за-
боргованість та підтримати позицію щодо збільшення мінімальної зарплати, 
соціальних стандартів і пенсій.

Дорогі спілчани, шановні працівники освіти,  
студенти та учні!

Щиро вітаю вас із Днем знань – святом, яким розпочинається 
новий навчальний рік і заново відкривається дорога до світу 
пізнання та мудрості.
1 вересня знову оживають школи, наповнюючись дзвінкими ди-
тячими голосами, радістю зустрічей з однокласниками й вчителя-
ми. Святково вбрані дорослі й діти, багато усмішок і квітів, нові 
плани і сподівання…  Відкриваються двері навчальних закладів і 
для студентів, які прокладають свій шлях у майбутнє, здобувають 
омріяну професію, наполегливо йдуть до своєї мети.
У цей хвилюючий день кожен з нас із теплом у серці згадує 
свої шкільні та студентські роки, друзів-однокласників та своїх 
педагогів, які вклали в нас часточку своєї душі, навчили люби-
ти життя і рідну землю, шанувати людей та творити добро. 
 Дякуємо вам, дорогі педагоги і наставники, нехай плоди вашої 
праці завжди радують вас і додають натхнення та сил. Учням і 
студентам зичу наполегливості й успіхів на шляху до нових 
знань та звершень, а батькам – мудрості та терпіння.
Бажаю усім вам реалізації задумів і сподівань, підкорення нових 
горизонтів та зустрічей з гарними людьми. Віри в торжество 
справедливості, добра і достатку родинам та миру Україні!

Григорій ОСОВИЙ, 
Голова Федерації профспілок України

Шановні працівники і ветерани вугільної промисловості!

Щиро вітаю вас із професійним святом – Днем шахтаря!
Ви обрали професію, що вимагає максимальної витримки і 
 самовідданості, та робите гідний внесок у забезпечення енер-
гетичної незалежності країни. Ваша щоденна героїчна праця в 
складних умовах сьогодення заслуговує на щиру повагу і нашу 
вдячність.
Бажаю всім шахтарським колективам стабільної, безаварійної 
роботи і нових трудових здобутків, працівникам і ветеранам 
галузі – міцного здоров’я, мирного неба, впевненості у зав-
трашньому дні, благополуччя й достатку в родинах!
З повагою,

Григорій ОСОВИЙ, 
Голова Федерації профспілок України

Шановні авіатори, працівники та ветерани авіаційної 
 промисловості!

Вітаю вас із професійним святом – Днем авіації України!
Завдяки вашій самовідданій праці Україна по праву займає гід-
не місце серед провідних авіаційних держав світу. Примножу-
ючи кращі традиції українського повітряного флоту та розвива-
ючи галузь у відповідності з міжнародними вимогами, авіа-
працівники, науковці, працівники сфери авіаперевезень та 
авіабудування зміцнюють заслужений авторитет вітчизняної 
авіації на світовому ринку, роблять гідний внесок у розвиток 
економіки України та захист її незалежності.
У цей святковий день прийміть щиру подяку за вашу сумлінну 
працю та професіоналізм! Бажаю вам мирного неба, міцного 
здоров’я, стабільної роботи та підкорення нових висот. Добра 
та затишку вашим сім’ям!
З повагою, 

Григорій ОСОВИЙ, 
Голова Федерації профспілок України

Шановні освітяни!

Щиро вітаю вас із святом першого дзвоника – Днем знань! Це 
свято справді єднає нас усіх: малечу, яка вперше крокує до 
школи, студентів, які сміливо вступають у доросле життя, учи-
телів, викладачів, наставників, які відкривають світ пізнання та 
сходження до джерел мудрості й продовжують вести всіх но-
вими шляхами. День знань – це початок нового навчального 
року, старт нових здобутків, сміливих сподівань та звершень!
Бажаю, щоб цей рік приніс нам мирне небо і віру в добро, реалі-
зацію творчих намірів і життєвих планів, додав сили та натхнення. 
Упевнений, що спільна праця, наполегливість та єдність думок 
стануть запорукою успіхів у справі розвитку української освіти.
Будьте мудрими. Нехай у вас і ваших дітей в житті завжди буде 
місце для знання та новацій, що допоможуть упоратися з усіма 
негараздами!
Із шаною,

Георгій ТРУХАНОВ,
голова Профспілки працівників освіти і науки України

Ми розраховуємо, що заява Прем’єр-міністра 
України буде втілена найближчим часом у кон-
кретних рішеннях та законодавчих ініціативах 
Уряду, зокрема щодо належного підвищення 

розміру мінімальної зарплати, пенсій, прожитко-
вого мінімуму та встановлення наближених до 

європейського рівня нових соціальних стандартів, 
відновлення повноцінного державного нагляду 

за дотриманням трудових прав.
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Олена ОВЕРЧУК
«ПВ»

П

Указом Президента України № 491/2015 від 21.08.2015 р. «Про 
відзначення державними нагородами України з нагоди Дня 
Незалежності України» за значний особистий внесок у держав-
не будівництво, консолідацію українського суспільства, 
соціально-економічний, науково-технічний, культурно-освітній 
розвиток України, активну громадську діяльність, вагомі трудо-
ві здобутки та високий професіоналізм голову Полтавської об-
ласної ради професійних спілок Леоніда Михайловича Верни-
гору нагороджено орденом «За заслуги» ІІІ ступеня. 
Федерація профспілок України вітає Леоніда Михайловича 
Вернигору з високою державною нагородою і бажає йому міц-
ного здоров’я, реалізації усіх задумів, нових досягнень та ро-
динного благополуччя!

ФПУ

новини

АПСВТ ВІДЧИНИЛА ДВЕРІ  
ДЛЯ ПЕРШОКУРСНИКІВ

ВІТАЄМО З ДЕРЖАВНОЮ 
НАГОРОДОЮ!

1 ВЕРЕСНЯ ПРИВІТАННЯ

ВІДПОЧИНОК

В Академії праці, соціальних відносин 
і туризму (АПСВТ) відбулися урочис-
тості з нагоди Дня знань і початку но-
вого навчального року.

Валерій МАРЦЕНЮК
Хмельницька область

Україна переживає не-
легкі часи. Проте, не-
зважаючи на труднощі 
та в умовах, коли Фонд 

соціального страхування об-
межив надання санітарних 
путівок для оздоровлення до-
рослих та дітей, адміністрація 
Хмельницького державного 
підприємства «Новатор» (ди-
ректор Анатолій Вдовиченко) 
і профком (голова Олександр 
Рижанський) знайшли мож-
ливість забезпечити оздоров-
лення своїх працівників на 
базі відпочинку «Чорномо-
рець», що в селищі Коблево 
на узбережжі Чорного моря. 
За чотириденну поїздку від-
почивальники заплатили 
лише 50% вартості путівки. 
Решту коштів заплатили адмі-
ністрація і профком підпри-
ємства. Крім того, було орга-
нізовано дводенні поїздки у 
вихідні на Закарпатя, у Поча-
їв, Кам’янець-Подільський, 
Хотин тощо не тільки для 522 

працівників підприємства, а й 
для всіх охочих та їхніх дітей. 
За турботу і чудову організа-
цію роботи заводчани щиро 
вдячні адміністрації та проф-
кому. До слова, путівками 
були забезпечені всі бажаючі. 
На підприємстві подбали про 
повноцінний відпочинок ді-
тей його працівників, які за-
любки провели частину літніх 
канікул у мальовничій місце-
вості – у дитячих оздоровчих 
таборах «Чайка», що в Голо-
вчинцях Летичівського райо-
ну, «Лісова пісня», що побли-
зу Кам’янця-Подільського та 
«Джерельце», який розташо-
ваний в селі Жилинці Ярмо-
линецького району.
Діти займалися спортом, гра-
ли в ігри, відвідували бібліо-
теку, відеозал тощо.
«Зважаючи на ситуацію в кра-
їні, ми спільно з адміністраці-
єю підприємства робимо все 
можливе для оздоровлення 
та відпочинку працівників та 
їхніх дітей», – зазначив Олек-
сандр Рижанський.
До речі, на ці цілі було спря-
мовано понад 300 тисяч грн.

З ТУРБОТОЮ  
ПРО ОЗДОРОВЛЕННЯ 
ЗАВОДЧАН ТА ЇХНІХ ДІТЕЙ

Представники Федерації профспілок України завітали на свято до 
АПСВТ з подарунками Фото Кирила ЛАТИШЕВА

ЗУСТРІЧ

Як наголосив Сергій Кон-
дрюк, абсурдність ситу-
ації полягає у тому, що 
в умовах стрімкого 

зростання цін, коли працююча 
людина змушена платити за 
харчі набагато більше чесно 
зароблених грошей, ніж по-
рівняно нещодавно, вона ще 
й купує небезпечні та сумнів-
ної якості продукти. А все 
тому, що держава не виконує 
свої конституційні обов’язки із 

захисту прав споживача. Зі 
свого боку, Федерація проф-
спілок України готова підтри-
мати дії Української асоціації 
споживачів та Всеукраїнської 
асоціації спілок багатодітних 
щодо захисту прав громадян 
України на якісні та безпечні 
продукти харчування.

Докладніше про це 
читайте на сайті 
ФПУ  fpsu.org.ua

Ми маємо забезпечити права споживачів 
щодо безпеки та якості продуктів харчування. 
Про це заявив президент Української асоціа-
ції споживачів Олег Самчишин під час зустрічі 
з першим заступником Голови СПО об’єднань 
профспілок, заступником Голови ФПУ Сергієм 
Кондрюком, яка відбулася 27 серпня.

ЧОМУ МАЄМО ПЛАТИТИ 
ВИСОКІ ЦІНИ ЗА НЕЯКІСНУ 
ПРОДУКЦІЮ?

ІЗ ПЕРШИХ ВУСТ

Яна ПОХИЛА,
4-й курс, право:

«Мені подобаєть-
ся Академія, ви-
кладачі, предме-
ти, спеціальність, 
яку я обрала, – 
найкраща. Я на-
вчалася до цього у 
Таращанському 
коледжі. Там отри-
мала хорошу базу, 
а тут я її ще біль-
ше розвиваю. За-
раз працюю у на-
прямі, що подоба-
ється мені най-
більше, – криміна-
лістиці». 

Богдан 
МАРТИНЮК,
1-й курс, 
менеджмент 
туристичної 
індустрії:

«Як я опинився 
тут? Це довга істо-
рія. Так склалися 
обставини. Тут на-
вчається моя по-
друга, вона й по-
радила АПСВТ. Із 
перших вражень 
– тут доволі друж-
ня атмосфера».

Роман 
ГРИБОВСЬКИЙ,  
4-й курс, 
менеджмент 
туристичної 
індустрії:

«АПСВТ добре за-
рекомендувала 
себе серед інших 
вишів України, чув 
чимало гарних 
відгуків про підго-
товку фахівців на-
пряму «туризм». В 
майбутньому здо-
буті знання допо-
можуть мені від-
крити власне тур-
агентство».

Софія ПЕТРОСЯН, 
1-й курс, 
менеджмент 
туристичної 
індустрії:

«Я склала ЗНО, 
знайшла Акаде-
мію в Інтернеті. 
Побачила, що є ту-
ристичний напрям 
підготовки. Приїз-
дила сюди не 
один раз. Сподо-
балися обстанов-
ка, викладачі, де-
кан дуже позитив-
на жінка. Справді, 
бачу, що тут усе 
роблять з 
любов’ю».

Інна КОВАЛЬОВА,
4-й курс, право:

«Коли ми мали 
обирати вищий 
навчальний за-
клад, нас возили 
по різних вишах. 
Так приїхали до 
Академії. Мені тут 
сподобалося все: 
атмосфера, викла-
дачі. З-поміж п’яти 
закладів, із яких я 
обирала, найбіль-
ше до душі припа-
ла Академія. Тому 
я й тут».

«ПВ» запитали у студентів АПСВТ, чому саме цей вищий 
 навчальний заклад вони обрали для здобуття вищої освіти.
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ЯК ПОВІДОМЛЯЄ ОРГКОМІТЕТ 
ПРОФСПІЛКОВОГО КЛУБУ,

ТРЕТЄ ЗАСІДАННЯ NEW VISION: 
НА ПОРЯДКУ ДЕННОМУ  МОТИВАЦІЯ 
ПРОФСПІЛКОВОГО ЧЛЕНСТВА

ПРОФСПІЛКОВИЙ КЛУБ

ДОСЛІДЖЕННЯ

Відбулося третє засідання профспілкового клубу «Нове бачення». 20 та 
21 серпня профактив з різних куточків України працював над важливими й 
актуальними питаннями профспілкового середовища.

Голова Київської обласної 
організації профспілки 
працівників АПК, керів-
ник проекту профспілко-

вий клуб «Нове бачення» Ка-
терина Баришева пропонує 
інформацію для роздумів та 
можливість використовувати 
отримані результати дослі-
дження в своїй роботі.
Отже, дослідження мало фор-

му опитування, що проводи-
лося шляхом онлайн та персо-
нального анкетування. У дослі-
дженні взяли участь 102 пред-
ставники профспілкової сторо-
ни з досвідом роботи від 3 мі-
сяців до 28 років. Вік опитаних 
становив 17–76 років. Терито-
рія опитування: Україна. Учас-
ники: ФПУ, КВПУ та інші неза-
лежні вільні профспілки. Отри-

мано відповіді на запитання: 
що можливо покращити в ді-
яльності профспілок? Чим має 
займатися профспілка? Що 
сьогодні має єднати профспіл-
ки України? Окрім відповідей, 
було отримано обґрунтовані 
пояснення та пропозиції учас-
ників дослідження, з якими 
можна ознайомитися на сайті 
ФПУ: fpsu.org.ua.

Підбиваючи підсумки даного 
дослідження, хочеться сказа-
ти: справжніх небайдужих 
профспілкових активістів дій-
сно багато, але наскільки 
ефективними будуть наші дії 
у напрямку розвитку проф-
спілок в Україні, залежить 
від кожного з нас! Чи здатні 
ми єднатися? Чи готові ви-
явити солідарну позицію? Чи 
гідні ми кращого життя, вирі-
шувати нам!
Робіть висновки, аналізуйте, 
плануйте. Та головне – не зу-
пиняйтеся!

Напередодні засідання профспілкового клубу «Нове бачення» його 
організатори підбили підсумки актуального дослідження, результа-
ти якого продемонстровано проф активу безпосередньо на заході.

НОВЕ БАЧЕННЯ ДІЯЛЬНОСТІ ПРОФСПІЛОК

ФЛЕШМОБ

ЗА ПОВІДОМЛЕННЯМ 
ОРГКОМІТЕТУ ПРОФ
СПІЛКОВОГО КЛУБУ, 
учасники продемон-

стрували своє ставлення і за-
непокоєння можливими на-
слідками даних нововведень 
для профспілок усієї країни: 
показали держреєстратора у 
вигляді робота з комп’юте-
ром у руках, до якого вишику-
валась величезна черга, де 
кожен має свої певні думки, 
зображені на табличках. На 
жаль, система складна, не-
продумана, є навіть люди, що 
перебувають в черзі кілька 
днів, вони втомлені, вимага-
ють справедливості та гідного 
ставлення.
Голова Київської обласної ор-
ганізації профспілки праців-
ників АПК, керівник профспіл-
кового клубу «Нове бачення» 
Катерина Баришева так про-
коментувала акцію: «По-
страждають, на жаль, переду-
сім люди. Сьогодні, в такий 
складний та напружений час 
для всіх нас, українців, народ-
ні обранці дозволяють собі 
«протягувати» подібні зако-
нопроекти без погодження з 
громадськістю. Проект закону 
було внесено до порядку 
денного сесії Верховної Ради 
України й більшістю голосів 
ухвалено в першому читанні 
14 липня цього року без будь-
яких консультацій та обгово-
рення з громадянським сус-
пільством і профспілками. Що 
обурює, так це те, що «депу-
тати-герої» навіть не відчува-
ють докорів сумління. Проф-
спілкова спільнота України 
вкрай занепокоєна цією ситу-
ацією. На засіданні клубу ми 
порушили це питання та про-
вели роз’яснювальну роботу 
серед учасників, адже надзви-
чайно важливо розуміти всі 
«підводні камені», причини і 
наслідки. А відповідно, ми, 
профспілковий актив, обо-
в’язково маємо проводити 
інформаційно-роз’ясню валь ну 
роботу серед членів профспі-
лок, висловлювати свою чітку 
та зрозумілу позицію.
Даний проект закону порушує 
конституційні права громадя-
нина України в частині «права 
громадян України на свободу 
об’єднання, зокрема в гро-
мадські організації для здій-

снення і захисту своїх прав і 
свобод та задоволення еконо-
мічних, соціальних та інших 
інтересів, за винятком обме-
жень, встановлених законом в 
інтересах національної безпе-
ки та громадського порядку, 
охорони здоров’я населення 
або захисту прав і свобод ін-
ших людей (ч. 1 ст. 36)». «Про-
фесійні спілки є громадськими 
організаціями, що об’єднують 
громадян, пов’язаних спільни-
ми інтересами за родом їх 
професійної діяльності. Грома-
дяни мають право на участь у 
професійних спілках з метою 
захисту своїх трудових і 
соціально-економічних прав 
та інтересів (ч. 3 ст. 36)». Зако-
нопроект запроваджує жор-
сткий конт роль держави над 
діяльністю профспілок і може 
вважатися спробою легалізу-
вати втручання у нашу діяль-
ність та встановити контроль 
над профспілковими організа-
ціями в цілому».
Заступник голови Всеукраїн-
ської профспілки працівників 
науки, виробництва та фінан-
сів Юлія Копнинська-Петри-
чен ко вважає, що законопро-
ект № 2983 взагалі абсурдний: 
«Цей документ містить пози-
ції, що суперечать нормам За-
гальної декларації прав люди-
ни, Європейської конвенції 
про захист прав людини і 
основоположних свобод, 
Міжнародного пакту про еко-
номічні, соціальні і культурні 
права, Європейської соціаль-
ної хартії (переглянутої), Кон-
ституції України, Конвенції 
МОП № 87 «Про свободу асо-
ціації та захист права на орга-
нізацію», Конвенції МОП № 98 
«Про застосування принципів 
права на організацію і на ве-
дення колективних перегово-
рів». На зрозумілих та кон-
кретних прикладах вона пояс-
нила учасникам заходу, як 
саме трактувати положення 
даного законопроекту.

20 серпня профактив у рамках засідання 
профспілкового клубу New Vision («Нове ба-
чення») організував флешмоб проти законо-
проекту № 2983 про державну реєстрацію 
юридичних осіб, фізичних осіб-підприємців 
та громадських формувань.

НАС ЗНИЩУЮТЬ!
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ЯК ПОВІДОМЛЯЄ ПРОФЕСІЙ-
НА СПІЛКА ПРАЦІВНИКІВ 
БУДІВНИЦТВА І ПРОМИС-
ЛОВОСТІ  БУДІВЕЛЬНИХ 
 МАТЕРІАЛІВ УКРАЇНИ,

НА МІЖНАРОДНОМУ РІВНІ

21 серпня у готе-
лі «Експрес» відбув-
ся круглий стіл Проф-
спілки працівників 
будівництва і про-
мисловості будівель-
них матеріалів Укра-
їни в рамках Місії 
солідарності Інтерна-
ціоналу будівельни-
ків і деревообробни-
ків (BWI), до складу 
якого входить україн-
ська профспілка.

КРУГЛИЙ СТІЛ
У РАМКАХ МІСІЇ СОЛІДАРНОСТІ 
ІНТЕРНАЦІОНАЛУ БУДІВЕЛЬНИКІВ  
І ДЕРЕВООБРОБНИКІВ

КОНФЕРЕНЦІЯ

ЯК ПОВІДОМЛЯЄ ПРЕС
ЦЕНТР ФПУ, модерато-
ром заходу виступив 
член Виконкому PSI, го-

лова Профспілки працівників 
житлово-кому наль ного госпо-
дарства, місцевої промисло-
вості та побутового обслугову-
вання населення України 
Олексій Романюк.
Відкриваючи конференцію, 
генеральний секретар Євро-
пейської федерації профспі-
лок громадського обслугову-
вання (ЕPSU) Ян Вілем Гаудрі-
аан зазначив, що він та його 
організація висловлюють со-
лідарність із боротьбою Укра-
їни за незалежність та рефор-
мування всіх сфер соціально-
го та економічного життя. 
Тому й було вирішено прово-
дити такий захід саме в Украї-
ні. Безумовно, не тільки в 
проведенні реформ, а й у за-
хисті законних прав та інтере-
сів працівників велику роль 
мають відігравати профспіл-
ки. Головні пріоритетні теми 
для обговорення – дії проф-
спілок в умовах жорсткої еко-
номії, шляхи зростання чи-
сельності членів профспілок, 
привабливість профспілково-
го членства для молоді.
Про реформи у громадському 
секторі України розповіли 
 голова Профспілки працівни-
ків охорони здоров’я України 
Вікторія Коваль, голова Проф-
спілки працівників держав-
них установ України Тетяна 
Нікітіна та голова Профспілки 
працівників ЖКГ Олексій 
 Романюк.

Про дії Спільного представ-
ницького органу об’єднань 
профспілок, ФПУ та її член-
ських організацій щодо 
соціально-економічного за-
хисту прав та інтересів пра-
цівників проінформував пер-
ший заступник Голови СПО 
об’єднань профспілок, за-
ступник Голови ФПУ Сергій 
Кондрюк. Зокрема, він розпо-
вів про організаторську та ін-
формаційну роботу, яку про-
вели профспілки для налаго-
дження соціального діалогу з 
владою, вирішення на зако-
нодавчому рівні актуальних 
проблем підвищення зарплат 
і пенсій, гідної оплати праці, 
заборгованості із заробітної 
плати та безпеки праці, соці-
ального страхування. Як при-
клад непрозорості у соціаль-
ному діалозі з боку Уряду 
профспілковий керівник навів 
питання реформування ринку 
зайнятості й системи соціаль-
ного страхування на випадок 
безробіття. «Реформування 
потрібне, – наголосив він, – 
але воно потребує ретельно-
го обговорення із соціальни-
ми партнерами для вироб-
лення чіткої та ефективної 
системи, яка відповідала б ін-
тересам і держави, і робото-
давця, і працівника».
Представники Грузії, Латвії, 
Естонії, Литви, Білорусі, Вір-
менії, Молдови розповіли 
про досвід вирішення у їхніх 
країнах проблем соціально-
економічного захисту праців-
ників в умовах жорсткої 
 економії.

Якою має бути відповідь профспілок на су-
часні виклики, чому так необхідна консо-
лідація зусиль профспілкових об’єднань, 
громадських організацій для підвищення 
ефективності соціально-економічного захис-
ту працівників, що можна у цій сфері пози-
чити з позитивного досвіду незалежних дер-
жав – колишніх радянських республік? Ці та 
інші актуальні питання обговорюють учас-
ники дводенної Міжнародної конференції 
«Виклики для профспілок в умовах політики 
жорсткої економії: відповідь профспілок».

ПОЛІТИКА ЖОРСТКОЇ 
ЕКОНОМІЇ: ЩО МАЮТЬ 
РОБИТИ ПРОФСПІЛКИ?

«Складний військовий і постреволюційний 
період – час для укладення нового соціального 

договору між державою і працівниками. 
За  відмову від активних дій із захисту своїх 

економічних інтересів робітники мають почути, 
що держава дбає про робочі місця, що всі отри-
мають заробітну плату, що непрацездатних 

підтримають гідними мінімальними гарантіями 
і суспільний продукт, навіть такий малий, буде 

справедливо перерозподілений. Якщо 
суспільство та влада не домовляються, якщо 

хтось помирає від голоду, а інші збільшують стат-
ки – це прямий шлях до виникнення неконтро-
льованих бунтів, особливо небезпечних у воєнні 

часи та у ситуації економічного колапсу», – 
 Амбет Юсон, генеральний секретар BWI.
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Ольга ЛОБАРЧУК

Н

ДИРЕКТОР ЗВІТУЄ 
ПРО КОЛДОГОВІРНаталія ГРИЦЕНКО 

завідувач відділу соціально-
економічних, правових питань та 
охорони праці ОПХО

Заступник голови Об’єд-
нання профспілок Хар-
ківської області Сергій 
Волков узяв участь у за-

сіданні обласної тимчасової 
комісії з питань погашення 
заборгованості із зарплат, 
пенсій, стипендій та інших со-
ціальних виплат. Як зазначив 
т.в.о. першого заступника го-
лови ОДА Вадим Глушко, ста-
ном на 1 серпня цього року 
борги із зарплати склали 
173,4 млн грн, із сплати єди-
ного внеску на загально обо-
в’язкове державне соціальне 

страхування – 302,8 млн грн, 
страхових внесків до Пен-
сійного фонду України – 
197,2 млн грн.
На засіданні також заслухали 
звіти керівників підприємств-
боржників: ТОВ «Лозівський 
ковальсько-механічний за-
вод», КП «Теплоенерго» Ло-
зівської міськради, ДП «Хар-
ківський завод шампанських 
вин», ДП УДПІ «Укрміськбуд-
проект». За словами допові-
дачів, основними причинами 
невиплати зарплати є відсут-
ність замовлень, зниження 
попиту на продукцію, неефек-
тивне управління колишнього 
керівництва тощо.
За підсумками засідання при-
йнято протокольне рішення.

Відбулося чергове засі-
дання президії облас-
ної ради профспілки 
працівників соціальної 

сфери, на якому розглянуто 
питання про затвердження 
Плану заходів Миколаївської 
обласної профспілки у 2015–
2016 роках та пріоритетних 
напрямів її діяльності; прове-
дення обласної спартакіади 
працівників соцсфери; наго-
родження профспілкових ак-
тивістів з нагоди Дня Неза-
лежності України; участь у за-
ходах з відзначення 15-ї річ-
ниці утворення Фонду соц-
страхування від нещасних ви-
падків на виробництві та 
профзахворювань України; 

проведення конкурсу деко-
ративно-прикладного мисте-
цтва працівників соц сфери 
Миколаївської області. До ві-
дома членів президії було до-
ведено останні рішення пре-
зидії ФПУ, облпрофради та 
Центральної ради профспілки 
працівників соціальної сфери 
України. Після обговорення з 
усіх питань прийнято відпо-
відні постанови.
Голові профорганізації Мико-
лаївського державного експе-
риментального протезно-
орто педичного підприємства 
Маргариті Гребенкіній вруче-
но Диплом ФПУ за кращий 
колективний договір у соці-
альній сфері.

Галина ДАНИЛЕНКО
директор НМЦ профспілок

Перше місце в традицій-
ному святі квітів до 
Дня Незалежності у 
м. Луцьку здобула фло-

ристична композиція «Міс го-
тель «Профспілковий», біля 
якої зробили фотосесію чи не 
всі жінки і дівчата, які при-
йшли подивитись на цей фес-
тиваль квіткових ідей, весел-
кових барв і такого кольорово-
го позитиву, який приносять у 
наше життя лише квіти. Колек-
тив навчально-методич ного 

центру профспілок постійно 
бере участь у всіх заходах об-
ласного центру і таким чином 
формує позитивний профспіл-
ковий імідж серед міської гро-
мади. У щорічних конкурсах 
«Луцьк квітучий» НМЦ завжди 
посідає призові місця, але пе-
реміг уперше.
На свято квітів до міського 
парку збираються сім’ями, 
трудовими колективами, 
оскільки більшість підпри-
ємств і установ міста вважа-
ють за честь взяти участь у 
цьому популярному видови-
щі, позмагатись у креативнос-
ті та майстерності.

Автор композиції 
НМЦ – голова проф-
кому, бібліотекар 
Оксана Самчук, яка 
захоплюється писан-
карством, виготов-
ленням ляльок-
мотанок, і ці вміння 
використовує в на-
вчальному процесі 
профактивістів.

ЗРОСТАЮТЬ БОРГИ  
ЗА ВИКОНАНУ РОБОТУ

НА ПОРЯДКУ ДЕННОМУ  
АКТУАЛЬНІ ПИТАННЯ

ПРОФСПІЛКИ ПЕРЕМОГЛИ  
В СВЯТІ КОНКУРСІ КВІТІВ

Добрі слова про 
Бібрську ЗОШ на 
Львівщині чула і від 
головного освітян-
ського роботодавця 
Перемишлянського 
району Остапа Гор-
латого, і від голови 
районної організації 
галузевої профспіл-
ки Романа Хімка. 
Якщо адміністрація 
і громадська орга-
нізація віднаходять 
точки дотику для 
створення здоро-
вого мікроклімату 
в колективі, можна 
долати виклики, на 
які щедре для осві-
ти – бюджетної сфе-
ри – сьогодення. 

ЛЬВІВЩИНА | СПІВПРАЦЯХАРКІВЩИНА | ЗАРПЛАТА 

МИКОЛАЇВЩИНА | ПРЕЗИДІЯ

ВОЛИНЬ | ФЕСТИВАЛЬ

Колдоговір колектив школи продумує до 
дрібниць, адже саме він може порятувати кожну 

із сторін соціального діалогу в критичних 
ситуаціях.
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ЯК ІНФОРМУЄ САЙТ ФПО,

НА ЗАХИСТ ЖИТТЄВИХ 
ІНТЕРЕСІВ ЛЮДИНИ ПРАЦІ

Підставою для протесту 
стала глибока стурбо-
ваність спілчан з при-
воду звернення облас-

ної прокуратури до господар-
ського суду з позовом про по-
збавлення права власності та 
користування майном проф-
спілок та передання Будинку 
профспілок у власність дер-
жави. Зазначену будівлю 
Одеська обласна рада проф-
спілок придбала за вартістю 
1 837 018 карбованців, що 
були сплачені з профспілко-
вих внесків, які надійшли від 

первинних профспілкових ор-
ганізацій області. 
Сам прецедент позбавлення 
власника законно придбано-
го колективного майна ство-
рює умови для ослаблення 
автономії профспілок в Украї-
ні, встановленої міжнарод-
ним правом, Конституцією 
країни, і ліквідації захищенос-
ті профспілок від зовнішнього 
втручання, в тому числі з боку 
державних органів.
У пікетуванні взяли участь по-
над 400 людей, зокрема пра-
цівники санаторіїв м. Одеси.

Сергій БАРАНЧИКОВ

За підтримки галузевої 
профспілки на всіх під-
приємствах укладено 
колдоговори. За її спри-

яння вдалося вирішити про-
блемні питання, пов’язані з 
життєдіяльністю Перечин-
ського лісохімкомбінату, до-
могтися надання пільг і га-
рантій працівникам у трудо-
вих колективах. Турбують і 
питання зростання профчлен-
ства. На конференції йшлося 
про те, що окремі керівники 
підприємств галузі уникають 
співпраці з профспілкою на 
засадах соціального партнер-
ства, як це передбачено роз-
порядженням голови Закар-
патської ОДА, а іноді навіть 
перешкоджають створенню 
первинних профорганізацій. 
Ішлося, зокрема, про дирек-
тора Ужанського національ-
ного природного парку Вікто-
ра Берковича, який нехтує 
конструктивною позицією цієї 
громадської організації, а 
тому профспілка вимагає про-
ведення його люстрації. 
Про те, що вдалося зробити 
протягом звітного періоду, іс-
нуючі проблеми та шляхи їх 
вирішення вели мову дирек-
тор Іршавської меблевої фа-
брики Григорій Фулитка, голо-
ви профкомів: національного 
природного парку «Синевир» 
Федір Матічин та Перечин-

ського лісохімкомбінату Окса-
на Лобач, заступник голови 
Закарпатської облпрофради 
Василь Захарець та ін. Голова 
обласної ради ФСТ «Україна» 
Владислав Кушнірчук акценту-
вав увагу на добрих традиціях 
спортивно-масової і фізкуль-
турної роботи в галузі. Зокре-
ма, заслуговує на увагу спіль-
не проведення футбольного 
турніру пам’яті Героїв соціаліс-
тичної праці, переможців між-
народних змагань лісорубів у 
1967 році в м. Монреалі (Ка-
нада) Івана Чуси та Василя 
Шорбана. Цікаво, що на адре-
су учасників конференції на-
дійшов лист, який надіслав 
з-за кордону один з організа-
торів цього турніру – почесний 
президент Федерації футболу 
Ленінградської області (Росія), 
колишній член ЦК профспілки 
працівників лісової, паперової 
та деревообробної промисло-
вості Йосип Нодь. У цьому 
листі підкреслено важливе 
значення міжнародного свята 
футболу в пам’ять про славних 
закарпатських героїв-лісорубів 
і висловлено сподівання, що 
представницький турнір і на-
далі здобуватиме нову попу-
лярність. І тон у цій потрібній 
справі задає галузева проф-
спілка в Закарпатті. 
Головою Закарпатської облас-
ної організації профспілки пра-
цівників лісових галузей знову 
обраний Володимир Ільков. 

ПРОФСПІЛКИ ПІКЕТУВАЛИ 
ОБЛРАДУ

ЗВІТУЄ ПРОФСПІЛКА ЛІСОВИХ 
ГАЛУЗЕЙ РЕГІОНУ

Біля  будівлі 
Одеської обласної 
ради депутатів 
перед початком 
сесії від булося пі-
кетування, орга-
нізоване члена-
ми профспілок 
 області. 

Незважаючи на фінансові труднощі, Закарпат-
ська обласна профорганізація працівників лі-
сових галузей активно відстоює свою позицію 
щодо соціально-економічного захисту трудя-
щих, тісно співпрацює з керівниками та голо-
вами профкомів на місцях у вирішенні цих 
питань. Про це йшлося у доповіді профлідера 
галузі Володимира Ількова на обласній проф-
спілковій звітно-виборній конференції.

За ініціативою Федерації профспілок області відбулося засідання Територіальної 
тристоронньої соціально-економічної ради з порядком денним про стан опла-
ти праці в області та виконання завдань Президента й Уряду України щодо по-
гашення боргів із заробітної плати, визначення шляхів реалізації Закону України 
«Про соціальний діалог» в області, спільну протидію головним соціально-еконо-
мічним загрозам України та підтримку вітчизняного товаровиробника.

ВІННИЧИНА | СОЦІАЛЬНИЙ ДІАЛОГ  ОДЕСА | ПРОТЕСТ 

ЗАКАРПАТТЯ | ЗВІТИ І ВИБОРИ 

Головна вимога 
профспілок – забезпе-
чення владою законних 

прав спілчан.

КИЇВ | СЕМІНАР 

У заході взяли участь 
представники перви-
нок організацій Мі-
ністерства аграрної 

політики та продовольства 
України, Інституту продо-
вольчих ресурсів НААН 
України, Управління ПАТ 
«Київхліб», ДП «Укрспирт», 

Інституту  агроекології і при-
родокористування НААН 
України, ПАТ «Київська кон-
дитерська фаб рика «Ро-
шен», Об’єднання ветери-
нарної медицини в м. Києві, 
КП «Київський іподром», 
Всеукраїнського ФСТ «Ко-
лос», ДП «Чайка», Держав-

ного агентства водних ре-
сурсів. Голова міської проф-
спілки працівників АПК 
 Ольга Лопата ознайомила 
присутніх із специфікою 
профспілкової роботи та 
стратегічними завданнями, 
що постали перед сучасним 
профспілковим рухом. Голо-
вний спеціаліст з організа-
ційних питань міської проф-
спілки Сергій Герус присвя-
тив свій виступ організації та 
контро лю профспілкової ді-
яльності в первинках. Про 
особливості реєстрації пред-
ставників первинних проф-
спілкових організацій в дер-
жавних органах розповіла 

юрисконсульт міської проф-
спілки Тетяна Сидоренко. 
Неабиякий інтерес викликав 
у присутніх виступ головно-
го бухгалтера міської проф-
спілки Тетяни Бєльченко 
щодо фінансової роботи та 
звітності первинних профор-
ганізацій. На завершення 
спільно з головним спеціа-
лістом із соціально-еконо-
міч них питань Олександром 
Пархоменком слухачі обго-
ворили тему колективно-
договір ного регулювання.
Учасник и заходу отримали 
документальні та методичні 
матеріали щодо профспілко-
вої діяльності. 

Нещодавно в Київ-
ській міській профспіл-
ці працівників АПК від-
булося навчання для 
ново обраних голів 
первинних профспіл-
кових організацій.

НАВЧАЮТЬСЯ НОВООБРАНІ ГОЛОВИ ПЕРВИНОК
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Раїса  
Чирва
оглядач «ПВ»
chirva@bigmir.net

ЯКЩО РІВНЯТИСЯ  
НА ЄВРОПУ

ПЕРШОКЛАСНИК НА ВАГУ 
ЗОЛОТА

До першого класу  
цього року пішли 414 тисяч 

дітей.

Дзвоник на 
перший урок 
пролунав
Українські школярі розпочали новий на-
вчальний рік. Яким він буде? Які нововве-
дення слід очікувати учням у новому на-
вчальному році? Чи вистачить на всіх за-
декларованих безплатних підручників? 
Та чи оговтаються батьки від матеріаль-
них витрат, зібравши до школи першо-
класника? Про це і не тільки – у «Проф-
спілкових вістях».
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ЗВОРОТНИЙ БІК МЕДАЛІ

Як свідчить практика 
звернень до Мініс-
терства освіти та мо-
лоді України, не всі 

претенденти на звання пер-
шокласника змогли сісти за 
парти 1 вересня. Когось від-
правили до поліклініки за 
додатковими документами, 
хтось із батьків зробив по-
милку в заяві про вступ ди-
тини до школи, від інших ви-
магали не копію, а оригінал 
свідоцтва про народження.
Звісно, зорієнтуватися в усіх 
наказах та інструкціях щодо 
вступу дітей до першого 
класу батьки не в змозі. 
Якщо врахувати, що і в шко-
лах немає єдиного доку-
ментального порядку. Од-

нак деякі важливі моменти 
слід врахувати і за потреби 
захистити інтереси своєї 
 дитини.
При вступі до школи слід по-
давати лише три документи: 
копію     свідоцтва про наро-
дження, медичну довідку 
встановленого зразка та за-
яву. Жодних інших додатко-
вих документів школа не 
має права вимагати. Осо-
бливо це стосується заяви, 
згідно з якою батьки 
зобов’язуються сплачувати 
благодійні внески на потре-
би класу чи школи. Побори 
у школах – незаконні, але 
чиновники не можуть їх за-
боронити, допоки батьки 
здають гроші. Батькам не 

слід налаштовуватися на те, 
що дитина страждатиме, 
якщо вони не заплатять того 
чи іншого внеску.
Потребує роз’яснень іще 
одна інструкція – про ще-
плення дітей. До МОН над-
ходять повідомлення, що 
першокласників, котрі не 
мають щеплень, відправля-
ють додому. Так от: відсут-
ність щеплень не може бути 
причиною відмови в зараху-
ванні до першого класу, 
якщо у висновку медиків за-
значено, що дитина може 
відвідувати школу.
Середня загальноосвітня 
школа (неспеціалізована) не 
має права відмовитися за-
рахувати дитину, якщо май-

бутній школяр проживає у 
мікрорайоні школи. Аргу-
менти на кшталт «У нас уже 
немає місць» не є виправ-
данням. Школи заздалегідь 
знають орієнтовну кількість 
першокласників у своєму мі-
крорайоні. Перепис дітей 
організовує районна дер-
жавна адміністрація.
За Законом про загальну се-
редню освіту в класі не 
може навчатися більш як 30 
учнів. Посилання, що школи 
змушені приймати на на-
вчання «незапланованих» 
дітей-пере селенців, не є ва-
гомим аргументом. Кожен 
факт, що у класі вже є понад 
30 дітей, має бути сигналом 
для відділу районної освіти.

На забезпечення школярів 
підручниками додатково спря-
мовано 180 мільйонів гривень. 
Із них 131 мільйон заощаджено 

за рахунок оплати праці та 
соціальних виплат депутатам ВР 
України, а 49 мільйонів гривень 
– завдяки зменшенню витрат на 

утримання Секретаріату 
Кабміну.

ЛІКНЕП ДЛЯ БАТЬКІВ 

Скільки 
коштує 
цьогоріч-
ний пер-
шоклас-
ник?
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Геннадій МИРОНЕНКО
учасник другої групи  
дансько-українського проекту, 
голова Городнянської районної організації 
Профспілки працівників освіти і науки 
України

К

ЗРОБИТИ КРОК УПЕРЕД, НЕ БОЯЧИСЬ НА МИТЬ 
ЗАВИСНУТИ НАД ПРІРВОЮ
Кожен учитель, викладач, організатор навчання вважатиме 
найвищою нагородою за свою працю вміння учня застосо-
вувати на практиці одержані знання та вміння. Навіть почат-
кові навички переговорника, які я засвоїв на першому семі-
нарі дансько-українського проекту, відіграли величезну роль 
під час моєї вимушеної конфронтації з владою, пов’язаною 
із зарплатною заборгованістю та колективним трудовим спо-
ром між найманими працівниками закладів та установ осві-
ти Городнянського району і відділом освіти райдержадміні-
страції. Дякуючи викладачу проекту Перу Айзенрайху, вже за 
короткий час з’явилось розуміння важливості правильного 
визначення акцентів і пріоритетів, власних можливостей, ор-
ганізації командної продуктивної роботи.

НАВЧАННЯ

Ми згаяли багато часу і можливостей для перетворення профспілок 
на нову реальну силу, ми втратили і продовжуємо втрачати спілчан. 
Стара машина профспілки потребує капітального ремонту, або її 

очікує списання, а далі – звалище. За понад 20 років незалежності ми 
не усвідомили своєї сили, так і не навчились нею керувати. Вислів 

«краще пізно, ніж ніколи» щодо дій керівництва ФПУ, на мою думку, 
сьогодні є повністю виправданим. Необхідна термінова реанімація 

Федерації загалом і кожної профспілки в її складі зокрема.
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Анатолій ЛАГУНЕЦЬ 
завідувач прес-центру Федерації профспілок 
Хмельницької області

– Вікторе Сидоровичу, розкажіть, 
будь ласка, про своє захоплення.

– Мені відомо, що Ви взяли на 
себе ще й благородну місію…

– Що Ви ставили за мету?

– Ви зауважили, що попрацювали 
лише з десяток років у Городку. 
Що було далі?

– То що ж таке спорт, Вік торе Сидо-
ровичу?

СПОРТ  СПРАВА ВСЬОГО ЖИТТЯ

І. АСТАПЮК
голова ПК ЗОШ № 11 
 м. Бердичева 

«До складу 
проф-
організа-
ції, що 

налічує близько 40 
осіб, входять педаго-
гічні працівники та об-
слуговуючий персонал 
школи. У своїй діяльності 
проф ком керується Статутом 
Профспілки працівників осві-
ти і науки України, програм-
ними документами й рішен-
нями профспілкових органів. 
У межах повноважень проф-
спілка визначає напрями сво-
єї діяльності. Основними із 
них є співпраця з адміністра-
цією школи щодо соціально-
економічного захисту праців-
ників та пошук оптимальних 
шляхів вирішення проблем. 
Між адміністрацією і профко-
мом школи укладено колек-
тивний договір, який охоплює 
всі аспекти життя закладу», – 
розповіла Інна Строкатюк.
Школу очолює фахівець своєї 
справи – мудрий і таланови-
тий педагог, дбайлива госпо-
диня Людмила Михальченко, 
яка разом із командою про-
фесіоналів створює добробут 
і затишок у шкільній оселі. 
Саме Людмила Броніславівна 
гостинно зустріла колег й ор-
ганізувала їм цікаву екскурсію 
шкільним подвір’ям і примі-
щеннями закладу.
Маркушівська школа – гар-
ний, гостинний і затишний 
дім, дивовижна країна дитин-
ства. Тут чимало цікавих 
місць: Центр духовності, 
пам’ятник Шкільному дзво-
нику, Музей учителя, Галерея 
особистостей. На шкільному 
подвір’ї розкинулася Галяви-
на казок, є Сад дружби, Фон-
тан добра. Все це створено 
досвідченими та творчими 
педагогами на чолі з Людми-
лою Броніславівною. На тери-
торії школи діє капличка, зве-
дена на тому місці, де колись 
була розташована стара церк-
ва. Її названо на честь препо-
добного Нестора Літописця, 
небесного покровителя учнів, 
студентів та викладачів.
Сама ж директорка – жвава, 
весела, енергійна, піклується 
про своїх педагогів, до того ж 
гарно співає, активний гро-
мадський діяч, депутат ра-
йонної ради, а в минулому – 
голова профорганізації, член 
Ради Федерації профспілок 
України, тому добре обізнана 
в питаннях захисту людей.
Дбає господиня школи і про 

класи – центри, які розмісти-
лися у трьох рекреаціях, яки-
ми провів екскурсантів за-
ступник директора Євгеній 
Шибецький. Особливе вра-
ження на присутніх справили 
центри початкової освіти – 
саме в них дбайливими рука-
ми педагогів із різноманітних 
найпростіших матеріалів 
створено справжні казкові 
 куточки.
Завдяки зусиллям Людмили 
Михальченко у школі створе-
но потужну матеріальну базу. 
Так, було придбано 85 м’ячів, 
два нових тенісних столи, у 
підвальному приміщенні об-
лаштували зал для тренувань. 
Є в приміщенні школи ком-
п’ю терний центр і власна сту-
дія звукозапису.
Профспілчани мали змогу пе-
реглянути відеофільм про 
школу, який створив учитель 
Сергій Михальченко.
У кожній школі є свої непо-
вторні особистості. Зіркою 
Маркушівського навчального 
закладу є учениця 10-го кла-
су, голова учнівського парла-
менту школи та Бердичівсько-
го району Катерина Демчук.
Найбільше гостей зацікавив 
проект, що його створили пе-
дагоги школи і який має на-
зву «Маркуші всіх країн, єд-
найтеся». Вже є перші відгуки 
й започатковано співпрацю з 
учителями села Маркуші, що 
у Вінницькій області.
Не залишилися вчителі та учні 
школи осторонь антитерорис-
тичної операції, що триває на 
сході України. Для бійців АТО 
вони власноруч пошили ве-
лику кількість валянок.
Екскурсія Маркушівською 
школою справила на гостей 
неабияке враження. Крім 
того, усі були в захопленні від 
того, що в їдальні школи готу-
ють найсмачніші вареники з 
різною начинкою.
Усі голови профспілок побажа-
ли дружній команді вчителів, 
кухарів, працівників та осо-
бисто Людмилі Броніславівні 
творчого запалу ще на багато 
років, терпіння, міцного здо-
ров’я, успіхів на ниві педаго-
гічної діяльності. Про таких ка-
жуть: «Це вчителі від Бога».

Віктор Сидорович Горбатий – із тієї нечисленної когорти, хто перетворив за-
няття спортом із простого захоплення на справу всього життя. Він народився 
у місті Городку. Життя його склалося непросто: з юних літ хлопчина пізнав, що 
таке скрута, безгрошів’я і тяжка праця. Проте не зламався, не втратив надію на 
краще, а знайшов підтримку та опору в активному способі життя. Полюбляв 
полювати на дичину, ганяв м’яча, бігав на ковзанах і лижах, накручував кіло-
метри на велосипеді, мірявся інтелектом за шаховою дошкою. Не полишав 
своїх захоплень і після служби в армії, коли влаштувався на роботу на верста-
тобудівний завод у рідному Городку, згодом – на Хмельницький завод транс-
форматорних підстанцій (нині – ПАТ «Укрелектроапарат»).

СЛОВО ПРО ВЕТЕРАНА ДОСВІД

Хочеться сподіватися, що ми подолаємо всі 
труднощі й держава візьме все найкраще, що 

було колись, і на основі цього буде створено нову 
вітчизняну систему фізичного розвитку.

Віктор Горбатий (ліворуч) не один десяток років пліч-о-пліч у спорті із заслуженим праців-
ником фізкультури і спорту України, колишнім головою ФСТ «Авангард» та ВФСТ«Колос» 
Миколою Ковальовим

ЗАВІТАЙТЕ 
В  МАРКУШІВСЬКУ 
ШКОЛУ  І ВИ БУДЕТЕ 
ПРИЄМНО ЗДИВОВАНІ…
Нещодавно профспілкові лідери освітян 
м. Бердичева мали змогу зустрітися з колек-
тивом Маркушівської загальноосвітньої шко-
ли I–III ступенів, аби поділитися досвідом 
роботи педагогів і здобутками первинної 
профспілкової організації, яку очолює Ірина 
Строкатюк.
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ВІДШКОДУВАННЯ ЗБИТКІВ

ПОКРИТТЯ ШКОДИ, 
ЗАПОДІЯНОЇ 
ПРАЦІВНИКОМ

? Як створити ОСББ 
мешканцями 
під’їзду 16-повер-
хового будинку з 

приватизованими і не-
приватизованими квар-
тирами, балансоутриму-
вачем яких є ЖЕК? 

КВАРТИРНЕ ПИТАННЯ

СТВОРЕННЯ ОСББ:  
ХТО МАЄ ПРАВО НА УЧАСТЬ

Мешканці будинку, які живуть у неприватизованих квар-
тирах на підставі виданих їм ордерів, не можуть брати 
участі в створенні ОСББ, тому що вони не є власниками 
квартир. Також не мають права бути членами ОСББ 

орендарі приміщень. ? Який порядок покриття шкоди, запо-
діяної працівником?

РОЗРАХУНОК ПРИ ЗВІЛЬНЕННІ

ЯК ПОВЕРНУТИ 
ЗАБОРГОВАНУ 
ЗАРПЛАТУ?

? Я звільнилася з роботи за власним 
бажанням, але залишилася забор-
гованість із заробітної плати за чо-

тири місяці, яку керівництво підпри-
ємства пообіцяло виплатити. Проте 
минув уже місяць, а гроші ніхто й не 
збирається повертати. Що робити?
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Тетяна МОРГУН
спеціально для «ПВ»

Ч

ПОСТАТІ | ДВОВЗОРИ ОЛЕГА ШУПЛЯКА 

ХМІЛЬНИЦЬКА ПАМ’ЯТКА

Усі полюбляють головоломки. Мабуть, тому ми 
із  задоволенням роздивляємося картини з оптич-

ними ілюзіями...

Така заява, що її озвучила лідер гурту 
«Правиця» Марта Любчик, свідчить, що 
настав, скажімо так, час Х, коли україн-
ський меломан, якщо він хоче бути поці-
новувачем сучасним, грамотним і шано-
ваним, має переглянути своє ставлення 
до етно- і неофольк-музики. Музичний 

ринок нестримно розвивається, й україн-
ські музиканти, надзвичайно чуйні до всіх 
сучасних музичних тенденцій, водночас 
розуміють, що «шалений світ», який уже 
досхочу «навідривався» на всьому 
урбаністично-модно-модер новому, поміт-
но тяжіє до джерел і ритмів, які вирощува-

ли ту чи ту націю, дарували їй фізичне й 
моральне здоров’я, схильність передусім 
до всього рідного, сенс та успіх життєді-
яльності. Так чи інакше, а word music світ 
цінує, вітає, плекає зірок, а на наших тере-
нах подібний музичний продукт (якого ба-
гато – і прецікавого) ще не став затребува-
ним явищем, іще не сприймається як 
щось по-справжньому цінне й сучасне. 
Про це, як пише i-pro.kiev.ua, із сумом ка-

жуть Євген Павлюковський, лідер гурту 
Postsense, продюсер Всеукраїнської музич-
ної збірки «Млин» («Нам треба вчитися 
ідентифікувати, сприймати і цінувати 
своє»); Марта Любчик («Етно треба змішу-
вати з усім, що твориться у сучасній музич-
ній культурі України. І тоді матимемо ре-
зультат»); лідер гурту «Гайдамаки» Олек-
сандр Ярмола («Нічого нового вигадувати 
не треба. Для того, щоб наша етномузика 

сприймалася в Україні і за кордоном, вона 
має бути якісна, сучасна і прогресивна»).
Не лише музичний світ не стоїть на місці, а 
й український музикант, пише Ірина Пав-
люковська (там само). «Рок, джаз, інді, 
фольк – у нашій музиці представлено все і 
всього насправді вдосталь. Інша річ, що 
продукту іноді буває більше, ніж спожива-
ча. Як це у випадку з етно- та неофольк- 
музикою».

А МАТИ ЖДЕ...

Навіщо їздити за триде-
в’ять земель до Німеч-
чини, Великої Британії 
чи США, читаємо на 

kulturologia.ru, аби роздиви-
тись у намальованих гілках 
людське обличчя або прочита-
ти на будівлі текст, котрий має 
вигляд хаотично розкиданих 
кольорових штрихів та плям, 
коли Тернопільська область, де 
живе й працює художник, зо-
всім недалеко?
Олег Шупляк живе в містечку 
Бережани на Тернопільщині. За 
фахом він архітектор, проте дав-
но викладає малювання та жи-
вопис – починав у школі в рід-
ному селі (народився 23 верес-

ня 1967-го в с. Біще Бережан-
ського району), потім у худож-
ній школі в Бережанах. Має чи-
малий доробок традиційного 
живопису, захоплюється цер-
ковним розписом, а все ж стихі-
єю своєю вважає, як сам каже, 
«картини з подвійним сенсом». 
Тобто виходить – сюрреалізм. 
Звісно, це щось нетрадиційне, 
але «вгадування» подвійного 
сенсу все-таки не виводить ані 
автора, ані глядача за рамки 
здорового, адекватного, просто-
таки традиційного мислення, 
щоправда, позначеного вигад-
ливістю, метикуватістю, спосте-
режливістю й художнім чуттям. 
Не більше, не менше.

Член Національної спілки ху-
дожників України, лауреат пре-
мії ім. Михайла Бойчука (2014), 
автор офіційного логотипу до 
200-річчя народження Тараса 
Шевченка українець Олег Шу-
пляк неодноразово брав участь 
у зарубіжних виставках, у тому 
числі в Нью-Йорку, в Ноттінгемі 
(Велика Британія), в багатьох 
інших містах на заході й сході. 
Як людина справді високотала-
новита, Олег Шупляк – дуже 
скромний і, схоже, взагалі тя-
жіє до такого собі відлюдни-
цтва. Та його на батьківщині, в 
Україні, безперечно, знають, ці-
нують і поважають і часто за-
прошують з експозиціями та 

майстер-класами до галерей 
сучасного мистецтва.
...Ну, й, зрештою, лишається 
тільки додати розтиражоване 
(самі розумієте!): краще один 
раз побачити, ніж сто разів по-
чути (чи почитати). Еге ж?

І ТРОХИ ПРО АВТОРА

ЕТНО  МУЗИКА СУЧАСНА

Тетяна МОРГУН
спеціально для «ПВ» 

Курортний Хмільник, що на Вінниччині, – провідний 
та єдиний радоновий курорт України (hmilnyk.osp-
ua.info), чисте, екологічне, чарівне місто, а в ньому 
доброзичливі мешканці, мальовниче довкілля. І, до 

слова, видатний сучасний український поет Микола Лу-
ків, який родом із села Куманівці Хмільницького району, 
є почесним громадянином району, шанованим, добре 
знаним і завжди бажаним гостем Хмільника.
На офіційному сайті міста читаємо, що тут особлива гор-
дість – архітектурні споруди. Зокрема, історичні пам’ятки 
минувшини – костел Святої Трійці (1603 р.), чотири право-
славні церкви, збудовані між 1801 і 1910 роками, 
архітектурно-історичний комплекс «Замкова гора»... Зре-
штою, є чимало пам’яток на вшанування воїнів-
хмільничан, які загинули в роки Великої Вітчизняної війни. 
Разом із тим монументальне мистецтво минулого, таке 
зрозуміле представникам старшого покоління, нині посту-
пилося місцем іншому баченню, іншому творчому мислен-
ню – міська скульптура змінює параметри, зменшується, 
ніби наближаючись до глядача, стає демократичною, лю-
дяною, теплою, фактично – домашньою, а відтак і справді 
дорогою серцю городянина. 
І от років зо три тому, саме до Дня Незалежності України, у 
Хмільнику біля Будинку культури, над Південним Бугом, 
було урочисто відкрито нову й не зовсім звичайну скульп-
турну композицію. Частина стіни хати, прочинене вікно, 
біля нього, вдивляючись у синю далечінь, сидить Мати – 
отак вдягнена й у такому віці, як ми собі й уявляємо сим-
вол Берегині. Вона виглядає... може, сина з війни, може, 
дорослих дітей із близьких чи далеких країв. Адже мають 
вертатися на свої пороги! 
Мати. Самотність. Тиша. Чекання... Скільки написано вір-
шів про терпляче й мудре материнське серце, скільки пі-
сень! Простіше й, мабуть, краще за багатьох сказав саме 
Микола Луків – рядки з його вірша викарбовано на 
пам’ятнику:

Приїжджайте частіше додому!
Бо не вічні ні батько, ні мати…
Завтра можете їх не застати…
Приїжджайте частіше додому.

Автор пам’ятника Матері – місцевий скульптор і почесний 
громадянин Хмільника Віктор Стукан. А мер міста Василь 
Грушко продемонстрував талант невідкладно дотримувати 
даного слова, оперативно надавши митцю конкретні під-
тримку й допомогу. Спонсорували втілення творчого заду-
му брати Микола й Петро Юрчишини.
Хмільничани побачили, що в місцевої влади слова з діла-
ми не розходяться. Місто пишається своїми талановитими 
земляками, місто розуміє, що такий пам’ятник – може, 
один на всю Україну. 
Молодята в день весілля відтепер приходять саме сюди, 
дивляться на Матір, що біля вікна у світлій задумі чекає на 
дітей, кладуть їй на коліна квіти, і, можливо, вона благо-
словляє їх на щасливе подружнє життя.  

НА ПЕРШИЙ ПОГЛЯД... НА ДРУГИЙ...

Фрейд, що підглядає Перехід Суворова через 
Альпи

Шупляк. Автопортрет
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Відповіді на сканворд, надрукований у № 31–32

Пр
ав
ил

ьн
а в

ід
по

ві
дь

 –
 «
по

лі
ці
я»

.

Розгадавши сканворд і вписавши букви в клі-
тинки, виріжте його по червоній рамці та наді-
шліть нам на адресу: «Профспілкові вісті», 
бульвар Дружби народів, 5, м. Київ, 01042  
або profvisti@ukr.net. 
Усіх, хто правильно розгадав сканворд і першим 
надіслав відповідь, чекає винагорода – піврічна 
передплата на газету «Профспілкові вісті».
На жаль, цього разу переможців конкурсу не 
 виявилося.
До уваги переможців конкурсу! Щоб отримати 
піврічну передплату на газету «Профспілкові 
 вісті», необхідно подати до редакції копію 
ідентифікаційного коду, а також вказати 
 домашню адресу й поштовий індекс.

БІЛГОРОД ДНІСТРОВСЬКА ФОРТЕЦЯ
Білгород-Дністровська (інша назва – Аккерманська) фортеця була зведена на руїнах ан-
тичного міста Тіра. Нині поряд із фортецею можна побачити розкопані археологами за-
лишки цього міста, заснованого наприкінці VI століття до н.е.
Місто Тіра вважається одним із найстаріших на теренах України.

ОВЕН
Задля успішної 
реалізації сво-

їх задумів бажано до-
тримуватися певної 
послідовності у спра-
вах та уникати метуш-
ні й поспіху.

ТЕЛЕЦЬ
Сприятли-
вий час для 

сповнення задумів і 
найзаповітніших ба-
жань. Ваша ініціатива 
буде всебічно підтри-
мана та схвалена, а 
результати роботи діс-
тануть гідну оцінку.

БЛИЗНЮКИ
Гарний період 
для підвищен-

ня інтелектуального 
рівня та духов ного 
розвитку. Задля фор-
мування оновленого 
світобачення слід аб-
страгуватися від сте-
реотипів і позбутися 
непотрібних зв’язків.

РАК
Ваша інтуїція 
принесе уда-

чу, тільки не втрачайте 
віри у свої сили. Дрібні 
непорозуміння серед 
найближчого оточен-
ня легко залагодяться, 
якщо ні до кого не 
прискіпуватиметесь.

ЛЕВ
Гарний пері-
од, означе-

ний суто позитивни-
ми тенденціями. На-
решті зможете позбу-
тись обтяжливих зо-
бо в’я зань і вийти на 
новий рівень успіш-
ної самореалізації.

ДІВА
Можливі при-
вабливі пер-

спективні пропозиції, 
популярність серед 
колег, підтримка 
впливових людей. По-
старайтеся не зіпсува-
ти картину позитиву 
загостренням стосун-
ків із близькими.

ТЕРЕЗИ
Тиждень 
може вияви-

тися доволі складним 
та суперечливим. Не 
варто випробовувати 
долю необдуманими 
вчинками та словами, 
радше заручитися ви-
тримкою й в усіх ситу-
аціях діяти виважено.

СКОРПІОН
У діловому 
партнерстві 

окреслюється знач-
ний прорив – за умо-
ви продуманих дій 
зможете укласти пер-
спективні проекти та 
отримати привабливі 
пропозиції. 

СТРІЛЕЦЬ
Найближ-
чим часом 

жодних проблем не 
передбачається. Ско-
ристайтеся нагодою, 
аби приділити більше 
уваги тим заняттям, 
які насичують вас по-
зитивними емоціями.

КОЗЕРІГ
Завантаже-
ний безліч-

чю справ період. Важ-
ливо бути максималь-
но пильними, аби ус-
пішно з усім впорати-
ся, не припустившись 
прикрих помилок.

ВОДОЛІЙ
Напружений 
тиждень, осо-

бливо в психологічно-
му сенсі. Ймовірні не-
порозуміння, заго-
стрення давніх кон-
фліктів. Для їх уник-
нення варто стриму-
вати прояви негатив-
них емоцій.

РИБИ
Доволі спри-
ятливий час 

для втілення у життя 
найважливіших заду-
мів. Бажано зосереди-
тися на основній меті 
й не розпорошуватися 
на дрібницях.

3 – 10 вересня
ГОРОСКОП

Канадські вчені з’ясували, що навіть кілька шматочків шоколаду на день здатні запобігти 
ризику виникнення серцево-судинних захворювань, зокрема 

інсульту, аж на 20 відсотків.
Про це свідчать результати багаторічних до-
сліджень, у ході яких виявилося, що 50 гра-
мів шоколаду на день позитивно впливають 
на роботу серцево-судинної системи й запо-
бігають виникненню інсультів. Так, учені 
стверджують, що навіть у разі інсульту ризик 
летальних наслідків у охочих до шоколаду на 

46 відсотків нижчий, ніж в інших хворих зі 
схожим діагнозом.
Річ у тім, що шоколад багатий на флавоної-
ди, які нормалізують кров’яний тиск і зни-
жують рівень «поганого» холестерину в 
 крові.
Особливо корисна превентивна шоколадо-

терапія для представників сильної статі. Чоло-
вікам учені рекомендують вживати кілька 
шматочків чорного шоколаду на день для 
зміцнення серцево-судинної системи та запо-

бігання виникненню інсультів.

МАЛЬОВНИЧА УКРАЇНА

ШОКОЛАД ПОРЯТУЄ ВІД ІНСУЛЬТУ: ДОСЛІДЖЕННЯ 
ЛІКАРІВ

Інгредієнти:
200 г коров’ячого сиру; 4–5 ст. л. цукру; 2 яйця; 1 склянка пше-
ничного борошна; 0,5 склянки гречаного борошна (якщо у вас 
його немає, можна перемолоти гречану крупу); 1 ч. л. розпушу-
вача для тіста.

Приготування
З’єднати всі продукти: сир, борошно, яйця, цукор і розпушу-
вач. Замісити однорідне тісто. Воно має бути м’яким та елас-
тичним. Якщо тісто вийшло дуже м’яким, додайте трохи греча-
ного або пшеничного борошна.
Робочу поверхню 
притрусіть борош-
ном і розкачайте 
тісто у пласт за-
втовшки 1 см, тоді 
за допомогою 
форм виготовте 
печиво.
Застеліть деко 
пергаментним па-
пером і викладіть 
печиво. Випікати у 
розігрітій до 180 °С 
духовці 15–20 хв 
до рум’яного ко-
льору.

Сон
Якщо відчуваєте, що програєте битву зі сном, 
то краще здрімніть, якщо є така змога. Навіть 
поспавши 10–15 хв, ви відновите сили.

Сміх
Сміх стимулює мозкову активність і допо-
може зберегти бадьорість.

ГРЕЧАНО СИРНЕ ПЕЧИВО
СМАЧНОГО!

ЯК ПІДБАДЬОРИТИСЯ, КОЛИ ХОЧЕТЬСЯ 
СПАТИ?

ПЕРЕДПЛАЧУЙТЕ ТА ЧИТАЙТЕ ПРОФСПІЛКОВІ ВИДАННЯ:
22152 – Газету «Профспілкові вісті» та 22909 – Журнал «Бібліотечка голови профспілкового комітету»
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СЕРГІЯ БУБКУ ОБРАНО ПЕРШИМ ВІЦЕ-ПРЕЗИДЕНТОМ ІAAF
Напередодні старту чемпіонату світу в Пекіні пройшов 50-й конгрес Міжнародної фе-
дерації легкоатлетичних федерацій (ІAAF), під час якого відбулися вибори очільника та 
керівних органів організації.
Президент НОК України був одним з двох претендентів на посаду президента ІAAF, од-
нак делегати конгресу більшість голосів віддали на користь британця Себастьяна Кое 
(115 проти 92). Таким чином, світову легкоатлетичну федерацію наступний період очо-

люватиме дворазовий олімпійський чемпіон (1980 і 1984 років) у бігу на 1500 м і 
срібний медаліст тих самих Ігор на 800-метрівці. Разом з тим, Сергій Бубка 

отримав найбільшу кількість голосів на виборах віце-пре зидентів ІAAF – 
його кандидатуру підтримали 187 національних легкоатлетичних феде-
рацій. Пізніше рада ІAAF ухвалила рішення обрати уславленого україн-
ського рекордсмена першим віце-президентом організації.

НА П’ЄДЕСТАЛ 
ЗІЙШЛИ 
ОЛЯНОВСЬКА  
І БОНДАРЕНКО

ЛЕГКА АТЛЕТИКА

ВШАНУВАННЯ | В УЖГОРОДІ ВІДБУВСЯ МЕМОРІАЛ КИРПИ

МАСОВА ФІЗКУЛЬТУРА| НА ЧЕРКАЩИНІ ВИЗНАЧИЛИ КРАЩИХ

Першу нагороду до скарб-
нички збірної України по-
клала Людмила Олянов-
ська. Аби здолати 20-кіло-
метрову дистанцію, нашій 
спортсменці знадобилось 
менш ніж півтори години 
– 1:28.13. Випередили 
підопічну тренера Анато-
лія Соломіна лише госпо-
дарки змагань – пред-
ставниці Піднебесної Лію 
Хонг та Лю Сючжи, які 
приміряли відповідно 
«золото» і «срібло» зма-
гань. Ще одна українка – 
Надія Боровська перетну-
ла фінішну стрічку 11-тою.
Як зізналася бронзова 
призерка ЧС, вона навіть 
не розраховувала на ме-
даль, оскільки перед від-
повідальними стартами у 
неї через проблеми із 
здоров’ям випав майже 
місяць тренувань. 
Людмила Оляновська 
розповіла також, що їй 
дуже допомогла під-
тримка колег по збірній 
та настанови тренера. 
«Побачила наших хлоп-
ців з ходьби – Івана Лосє-
ва та Руслана Дмитренка, 
вони махали українським 
прапором. І я як побачи-
ла цей рідний стяг, мене 
наче щось підштовхнуло 
вперед… А тренер Анато-
лій Соломін мене по дис-
танції коригував, за що 
йому велике спасибі. Ве-
ликий уклін за те, що він 
мене підвів до такого 
старту», – цитує спортс-
менку сайт Федерації 

легкої атлетики України.
Склав повноваження ді-
ючого чемпіона світу в 
стрибках у висоту Богдан 
Бондаренко. Прикметно, 
що наш спортсмен зму-
шений був задовольнити-
ся «сріблом» 30 серпня – 
якраз у свій день наро-
дження! Але з іншого 
боку, варто нагадати, що 
цього сезону українець 
через травму ноги про-
пустив ледь не більшу 
частину стартів. Тим не 
менш, у Пекіні Бондарен-
ко пробився до чільної 
трійки, яка взяла висоту 
2,33 м. З однаковим ре-
зультатом фінішували у 
секторі висотників улю-
бленець місцевої публіки 
китаєць Чжан Говей, олім-
пійський чемпіон 2012 
року канадець Дерек Дру-
ен і наш Богдан Бонда-
ренко. Усі вони на попе-
редніх висотах жодного 
разу не схибили, однак 
наступну планку на на-
ступній позначці 2,36 м 
ніхто підкорити не зміг. 
Оскільки три атлети поді-
лити між собою перше 
місце не можуть, пере-
можця судді вирішили 
визначити за результата-
ми перестрибування. 2,36 
знову ніхто з тріо лідерів 
не здолав, а коли планку 
опустили на 2,34 пере-
можний стрибок вдався 
заокеанському спортсме-
ну. Таким чином, Бонда-
ренко і Говей розділили 
«срібло» чемпіонату.

Сергій БАРАНЧИКОВ
спеціально для «ПВ» 

У цьогорічному турнірі з 
міні-футболу було вста-
новлено рекорд масо-
вості: його учасниками 

стали 34 команди, в тому числі 

залізничники з Угорщини та 
Словаччини. Представницькі 
змагання проходили в двох гру-
пах: серед підрозділів заліз-
ниць та керівного складу.
Перше місце серед працівників-
залізничників завоювала коман-

да «Укрзалізниці», яка в серії пе-
нальті перемогла футболістів ва-
гонного експлуатаційного депо 
Ужгорода. Треті призери – ко-
манда станції «Чоп». Серед ко-
манд керівного складу вирішаль-
на зустріч між футболістами Тер-
нопільської дирекції залізничних 
перевезень та партії «Відро-
дження» також закінчилась вні-
чию, а в серії 11-мет рових влуч-
нішими були тернополяни. 
«Бронзу» турніру приміряли 
співробітники Львівської дирек-
ції залізничних перевезень. 
Іншим видом престижних зма-
гань пам’яті Георгія Кирпи став 
традиційний турнір із шахів. Се-
ред 46 його учасників один між-
народний майстер, двоє май-
стрів ФІДЕ, 16 кандидатів у май-
стри. Переможцем меморіалу 
став Василь Гуйван. Другою фі-

нішувала 13-разова чемпіонка 
Закарпаття Ольга Юшко, третім 
– Олександр Подгорнов. 
До програми турніру також вхо-
дили змагання з нардів. Перше 
місце тут виборов наш гість з 
Вір менії Жирайр Геворкян. Дру-
гим призером став Віктор Курін 
(залізнична СЕС-8), третім – Ва-
силь Маринець (Хустська дис-
танція колії). 
На закінчення призерам змагань 
у видах спорту були вручені наго-
роди – кубки, медалі, дипломи 
організаторів. Усі учасники отри-
мали пам’ятні сувеніри від Між-
народного благодійного фонду 
ім. Георгія Кирпи. Нагороди вру-
чили великий ентузіаст і організа-
тор спорту, голова Ужгородської 
територіальної профорганізації 
Львівської залізниці Ярослав Аф-
танас та інші члени оргкомітету. 

22–30 серпня у китайській столиці по-
над 2 тис. найкращих легкоатлетів з 
майже 200 країн світу змагались за на-
городи планетарної першості. Меда-
лістами чемпіонату світу стали й двоє 
українців: Людмила Оляновська у 
ходьбі на 20 км завоювала «бронзу», а 
Богдан Бондаренко лише в перестри-
буванні поступився званням чемпіона 
змагань канадцю Дереку Друену.

Доброю традицією на За-
карпатті стало проведення 
спортивних змагань пам’яті 
Героя України, колишньо-
го міністра транспорту і 
зв’язку Георгія Кирпи. Ме-
моріал традиційно відбува-
ється за активного сприяння 
обласної галузевої проф-
спілки залізничників.

Людмила ВЕСЕЛОВСЬКА
голова Черкаської обласної профспілки  
працівників соціальної сфери, 
спеціально для «ПВ» 

Н

На Черкащині відбулась 
VI обласна спартакіада пра-
цівників соціальної сфери. 
Це було справжнє спортив-
не свято, яке подарувало 
спілчанам заряд енергії і 
безліч позитивних емоцій. 

коротко

ФУТБОЛІСТИ ВСТАНОВИЛИ РЕКОРД МАСОВОСТІ

ГЕРОЇ СПАРТАКІАДИ ОТРИМАЛИ 
МЕДАЛІ, ГРАМОТИ І ПРОФСПІЛКОВІ 
ВИПЛАТИ

Голова оргкомітету змагань, 
голова Ужгородської терито-
ріальної профорганізації 
Львівської залізниці Ярослав 
Афтанас

Фото uaf.org.ua
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